
Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole onsdag den 4.10.2023 klokken 19.30-
21.30 
Mødet afholdes i et klasselokale. Det anvises ved mødets start.   
 
Afbud: 
 

Dagsorden 
 
Præsentation af ny pædagogisk leder 

(19.30-19.40) 
 
Anita er startet som pædagogisk leder for indskolingen. Vi præsenterer os for hende og hun for 
bestyrelsen.  
 
 

Nyt fra elevrådet 
(19.40-19.50) 
 
A: Orientering fra elevråd  
 
B: Spørgsmål og drøftelse  

 
A:  
Der har været valg og posterne er fordelt.  
Villads og Selma er valgt som repræsentanter i Skole Bestyrelsen.  
På mellemtrinnet har der også været valg til mellemtrinnets elevråd. 
 
 
 

Ændring af styrelsesvedtægten 
(19.50-20.10)  
 
DSFU har besluttet at lave ændringer i den styrelsesvedtægt, der vedrører skolerne i 
kommunen. Inden endelig beslutning, skal skolebestyrelserne udtale sig om ændringerne. En 
af ændringerne handler om at afskaffe de såkaldte ”forpligtende fællesskaber” 
 
Følgende er indholdet i mail til skolebestyrelsen, hvor der er link til både ændringerne og til 
skabelon til udtalelse/høringssvar: 
 
Kære skolebestyrelser og faglige organisationer m.fl. 
 
Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget har på sit møde den 11. september 2023 godkendt en 
ny samarbejdsstruktur, i forlængelse af drøftelserne i foråret mv. Sagsfremstillingen ses på 
dagsordener.silkeborg.dk. 
 
 
 
 



Det har to konsekvenser. 
 
1:  
Skolestyrelsesvedtægten skal revideres, især vedr. kapitel 5 om Dialogfora på skoleområdet 
samt nedlæggelsen af de forpligtende samarbejder. Desuden tager vi et antal mindre, 
administrative rettelser med i samme omgang. 
En sådan revision skal til udtalelse hos skolebestyrelserne jf. folkeskoleloven, og samtidig vil vi 
også bede de faglige organisationer om at udtale sig. Læs brev vedr. udtalelse (også vedlagt), 
en oversigt over samtlige ændringer samt udtalelsesskema på skolestyrelse.silkeborg.dk. 
 
2: 
Efterårets møde i Dialogforum for Skoleområdet ændres til et møde i Stort Dialogforum Skole 
med en større deltagerkreds. Forretningsorden ses i bilag 1.02. Ændringerne fremgår af det 
forberedelsesmateriale med refleksionsspørgsmål, som hermed formidles til deltagerne på 
mødet og desuden findes på skolestyrelse.silkeborg.dk 
 
Den endelige dagsorden til Stort Dialogforum Skole udsendes ca. 1 uge før mødet – og 
overbygningsskolerne bedes for første gang invitere en elevrepræsentant til mødet. 
 
A: Kort præsentation af ændringerne 
 
B: Drøftelse af input til høringssvar 
 
C: Beslutning om høringssvar 
 
A: 
Der er forslag om at nedlægge de forpligtende samarbejder. Man vil ændre på 
Dialogforummøderne, så der er flere repræsentanter, der skal deltage, så der også kommer 
repræsentanter fra de faglige foreninger og elevrådsrepræsentant fra hver skole.  
Skolebestyrelsesformænd har haft et indledende møde. Det ligger mange på sinde, at man 
også på Dialogfora møderne kan tale om det der rør sig – fx budgettet.  
Der skal ændres i styrelsesvedtægten for at kunne ændre det til Stort Dialogforum. 
Orientering om at der forud for budgethøringsudtalelser fremadrettet kommer en virtuel 
gennemgang fra skolechefen. 
 
B:  
Drøftelse af at det kan være en styrke, at kredsen bliver udvidet på dialogforum. 
At De forpligtende samarbejder nedlægges ændre ikke på, at der fortsat samarbejdes mellem 
skoler i forhold til det, der giver mening.  
Bestyrelsen tilkendegiver, at det er godt, at Pia er repræsenteret i det lille dialogforum. 
Opmærksomhed på §6 – elevrådsrepræsentanter fra overbygningsskoler – er det 
repræsentanter fra fælleselevråd eller fra alle skoler? Obs på antallet i forhold til 
deltagerrepræsentation i øvrigt.  
Der er ikke kommentarer til de administrative ændringer. 
Det er godt, at der kommer en virtuel redegørelse forud for høringssvar. 
 
 

Seneste nyt om budget 24  
(20.10-20.25) 
 
A: Orientering om indgået budgetforlig for Silkeborg Kommune 2024. Se aftalen her: 
Forretningsorden 
 



B: Drøftelse og spørgsmål 
 
C: Evt. aftale om tiltag 
 
A: 
Der er lavet et budgetforlig i Silkeborg Kommune. Det viser sig, at besparelserne nok ikke 
bliver så store som forventet. Gennemgang af budgettet. På skoleområdet fordeles der 7 mio. 
ud til skolerne som ren elevtakst, og der kommer også en Ukrainekompensation til kommunen. 
Men det er svært helt at gennemskue, hvor meget det får af betydning ude på de enkelte 
skoler. 
På anlægssiden ser det ud til, at udvidelsen af Sejs Skole først kommer i 2028, men så bliver 
der en stor udfordring i forhold til lokaler. Det skal senest være i 2027 for ellers vil der ikke 
være lokaler nok til det stigende antal klasser. 
Orientering om tildeling af midler til mellemformer i SFO.  
 
B: 
Drøftelse af elevprognoserne.  
Opmærksomhed på om tildelingen gives forholdsmæssigt efter, hvor mange der er tilmeldt 
SFO. 
 
C: 
Der skal – hvis muligt – gøres opmærksom på, at det er problematisk i forhold til, at 
skoleudvidelsen på Sejs Skole først kommer i 2028. 
 
 
 
 

Ansættelser (leder og sekretær) 
(20.25-20.35)  
 
A: Orientering om gennemført ansættelse af sekretær og tidsplan for kommende 
lederansættelse m.m. v/Kristian  
 
B: Drøftelse og kvalificering 
 
C: Der er ud af 125 ansøgere fundet en ny erfaren sekretær – Christina Callesen. Hun 
begynder 1.november. 
 
D: Der skal laves et stillingsopslag til en pædagogisk leder på mellemtrinnet, som bliver slået 
op i uge 43 med henblik på ansættelse pr 1.januar. Der vil være ansættelsessamtaler onsdag 
d. 15.november fra kl. 15.00. 
Ansættelsesudvalg fra SB: Peter, Stine, Carsten, Pia, Therese  

 
 

Ordensregler i relation til mobiltelefoner m.m. 
(20.35-20.55)  
 
I forlængelse af drøftelsen på sidste møde, indledende drøftelser på skolen, Kristians 
udmeldinger i forældrebrev samt anbefalinger fra Børns Vilkår om brug af mobiltelefon skal vi 
have en drøftelse i bestyrelsen om evt. ændringer i skolens ordensregler ang. dette. 



Vedlagt dagsordenen er en tidligere udmeldt retningslinje fra ledelsen til indskolingen ang. 
mobiltelefoner. 
Der eftersendes inden mødet øvrig beskrivelse af retningslinje ang. mobiltelefoner på skolen i 
almindelighed.  
 
A: Oplæg til drøftelse ved Kristian 
 
B: Drøftelse af problemstillingerne 
 
C: Beslutning om næste skridt.  
 
A: 
Orientering om historien bag mobilkulturen på Sejs Skole, som udsprang af et forsøg i 
udskolingen en december måned for ca. 7 år siden. Der blev efterfølgende nedskrevet en 
retningslinje ang. mobiltelefoner for indskolingen. Der er en opmærksomhed på, om der er et 
behov for en retningslinje i forhold til anvendelse i fritidsdelen.  
 
B: 
Der har været drøftelser i forhold til, at mobiler/ure lægges væk ved ””dørtrinnet – så børnene 
har dem på hotel i løbet af dagen. Opfordring til at man ikke har en telefon med, hvis ikke der 
er behov for den. 
Drøftelse af om telefoner og ure kan være i hotel også i SFO-tiden, så hotellet løftes ud på en 
plads i SFO’en. Man kan henvise til anbefalingerne fra Børns Vilkår. Vigtigt at der fortsat er 
fokus på rammesætningen for skærmbrug, da der er evidens for vigtigheden af dette – også i 
fritidsdelen/Klubben, så der er opmærksomhed på, i hvilke sammenhænge de anvendes. 
Drøftelse af værdiregelsæt. I skolen hedder der mobilfri indenfor dørtærsklen på alle 
klassetrin. I Klubben skal der ligeledes laves et værdiregelsæt med en tydelig ramme.  
 
C: 
Der laves et skriv, som kan drøftes på et kommende skole-bestyrelsesmøde. 
 
 

Punkter til kommende møder  
(20.55-21.15) 
 

Nedenfor er der punkter til kommende møder. Vi skal prioritere punkterne og herunder 
overveje, om noget skal tages væk fra listen.  
 
A: Drøftelse af nedenstående punkter 
B: Beslutning om Prioritering og sortering 

 
Udsættes 

 
Noterede punkter: 
 

- Kommunikation 
- Meddelelsesbogen – krav at der skal udarbejdes princip 
- Digital Dannelse 
- Højt begavede børn – afventer politiske tiltag 
- Forældreinddragelse – skal vi gøre mere, fokusgrupper etc. 
- Mødetider 
- Sejs Skole, som en attraktiv arbejdsplads 
- Princip for kønsbevidst pædagogik. 



Orientering i øvrigt 
(21.15-21.25) 
 
A: Formandskabet 
 
B: Skoleledelsen  
 
C: Andre medlemmer 
 
A:  
Intet ud over punkt 3 
Der er proces i forhold til byggeriet sammen med Peter Sinding  
 
B: 
Der er julekoncert 28.november som også er sammenfaldende med skolebestyrelsesmødet. 
Derfor foreslås det, at spisningen i forbindelse med sidste møde før jul flyttes til mødet 
8.januar, som så begynder kl. 8.januar. 
Mødet d. 28.november begynder derfor først kl.20.00 – man er velkommen til julekoncerten. 
 
C:  
Intet 
 

Evt.  
(21.25-21.30)  
 
Der spørges ind til, om oplægget omkring alkohol, på møder i udskolingen er aflyst. Det er de 
ikke, men det bliver ikke med oplæg fra SSP, men fra SSP-kontaktpersonen på skolen. 
Orientering om forældreråd som også bliver suppleret med elever i forhold til arrangementer. 
 
 

 


